
Od redakce 1 – ohlédnutí za rokem 2022 2023

Stává se už tradicí, že na počátku nového roku se ohlédneme za rokem uplynulým, 
zhodnotíme jej trochu statisticky a trochu obsahově. Probereme úspěchy i neúspěchy a pokusíme se 
o výhled na to, čeho bychom v novém roce chtěli dosáhnout.

Tak tedy nejdřív snad ta suchá statistika. V loňském roce jste dostali 54 zásilek. Pokud si to 
přepočítáte, vychází to zhruba na jednu zásilku týdně, takže s jistou nadsázkou bychom mohli náš 
Zpravodaj označit jako týdeník. K tomu, aby to bylo bez nadsázky, chybí větší pravidelnost. V 
některém období bylo zásilek víc, jindy nastala delší pauza. Doufám, že vám to tak moc nevadilo.

Pokud budeme ve statistice pokračovat, zjistíme, že s k vám dostalo téměř 680 stran (přesně 
679) čtení. Z toho bylo 436 stran naskenovaných starých knížek, vloni oba díly Hračkářského 
krámu přírody a prázdninové čtení – Švýcarský Robinson. Na původní materiály tedy zbývá 243 
stran. I to považuji (a doufám, že i čtenáři) za úspěšný výsledek. 

Náklady na všechno možné se za minulý rok (v některých případech i dost výrazně) zvýšily. 
Redakce Zpravodaje může hrdě ohlásit, že ceny (tedy výši členského příspěvku) držíme už několik 
let a stejně tomu bude i v letošním roce. Což připomíná, že bude čas zaplatit členské příspěvky na 
letošní rok. K tomu brzy dostanete instrukce v samostatném článku.

Je těžké najít kritéria, která by stanovila jakýsi poměr mezi vynaloženými financemi a tím, co 
za své peníze dostaneme. Namátkou jsem si vybral jeden časopis a jednu knihu, které jsem si pořídil
minulý rok. U časopisu vychází cena za jednu stránku zhruba 1,20 Kč, u knihy 2,75 Kč. Zpravodaj, 
pokud započteme i naskenované knížky, vychází na něco málo přes 20 haléřů za stránku. Pokud 
zohledníme jen původní články, dospějeme k sumě (zaokrouhlené) 0,62 haléře za stránku. Řekl 
bych, že alespoň podle rozsahu vychází náš Zpravodaj z tohoto srovnání dost úspěšně.

Jiný (těžko spočítatelný) ukazatel je ovšem kvalita obsahu. Tady bych nerad vynášel nějaké 
soudy, aby to nevypadalo jako sebechvála. Jeden z ransomáků (už několik let není mezi námi) mi 
říkával „Dokud ti nikdo nenadává, jsou lidé spokojení.“ No doufám, že je tomu tak. Nicméně 
pokusím se připravit jakousi čtenářskou anketu, abych získal lepší představu, jaké články se vám 
líbí a jaké méně, či jaké byste rádi četli a doposud nejsou. Patrně se všechna přání splnit nepodaří, 
ale aspoň něco by se mohlo podařit.

V loňském roce jsme stihli připomenout několik kulatých výročí. Bylo jich ještě víc, pár jich 
mám zatím v „šuplíku“. Jde o témata zajímavá a tak snad nebude tak moc vadit, když se 
připomenou v jiném než „kulatém“ roce.

Zpravodaj reagoval i na aktuální dění, bohužel jednalo se o témata většinou neveselá. 
Doufejme, že letošní rok přinese aktuality spíše optimističtější.

S radostí jsem koncem roku zaznamenal příspěvky od lidí, kteří toho zatím moc do 
Zpravodaje nenapsali. Několik těchto příspěvků čeká na redakční zpracování a doufám, že se jich 
brzy dočkáte. Všem přispěvatelům slibuji, že i když se jejich příspěvky neobjeví ve Zpravodaji 
obratem, určitě nekončí v koši. Jen někdy redakční úprava dá víc práce, nebo jsou jiná témata 
aktuálnější, takže musíte mít se mnou trochu trpělivosti. Kromě toho nemám redakci Zpravodaje na 
„plný úvazek“, takže jsou doma někdy úkoly s vyšší prioritou, aby se zachovalo „teplo rodinného 
krbu“.

Na závěr ještě poděkování všem přispěvatelům a korektorům. Bez jejich pomoci by 
Zpravodaj nebyl ani tak pestrý, ani tak rozsáhlý.
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